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Geachte heer Rutte,

Onlangs heeft in een goede sfeer een constructief overleg plaats gevonden tussen
vertegenwoordigers van de drie koepels van pensioenfondsen (VB, Opf en UvB) en de
PVK. Onderwerp van gesprek waren de gevolgen van de sterk gedaalde dekkingsgraden
voor de financiering van pensioenfondsen. In opdracht van de koepels zijn daarover, en
meer in het bijzonder over de rol daarin van de PVK-brief van  30 september 2002 aan alle
pensioenfondsen, een juridisch en een meer kosten georiënteerd rapport (Ortec), inclusief de
macro-economische gevolgen daarvan, verschenen. Met deze brief informeer ik u over de
uitkomsten van het overleg.

Tijdens het overleg – waarbij ook een medewerker van uw departement aanwezig was - is
geconcludeerd dat bij de uitwerking van het FTK en de inbedding daarvan in de regelgeving
met een aantal juridische aspecten die in het rapport van prof. Lutjens zijn opgeworpen,
rekening zal worden gehouden. Tegelijk hebben de koepels aangegeven dat zij geen
aanwijzingen hebben dat op dit moment pensioenfondsen op juridische gronden het PVK-
beleid zouden willen bestrijden.

Ten aanzien van de financiële positie van pensioenfondsen is geconcludeerd dat op korte
termijn de problematiek van de onderdekking de primaire aandacht behoeft. De uitkomsten
in de praktijk kunnen lager uitvallen dan in de Ortec-studie, omdat de studie uitgaat van een
industriebrede toepassing van het standaardmodel uit de PVK-circulaire, terwijl de PVK in
haar circulaire uitdrukkelijk de fondsen de mogelijkheid biedt om, als alternatief op het
standaardmodel, hun interne modellen te gebruiken en ook overigens de overgang naar FTK
modellen aanduidt.
Voor de visie op de omvang van de reserves is, in de ogen van de deelnemers aan het
overleg, de ontwikkeling van het FTK, als haalbaar eindmodel, van belang. Fondsen mogen
hierop anticiperen. Het al eerder aangekondigde overleg c.q. de consultatie, in het kader van
de ontwikkeling van het FTK, zal in de komende maanden plaatsvinden. Het betreft dan
onder meer het omgaan met beleggingsrisico’s, beheersmethodiek, buffers, zekerheid, etc.



De deelnemers aan het overleg hebben het belang van die consultatie herbevestigd. De
keuzes die daarbij zullen worden gemaakt, de politieke keuzes ten aanzien van de kans op
onderdekking, en de door sociale partners te voeren discussie over het stelsel en de
instrumenten, zullen mede bepalend zijn voor het becijferen van de omvang van de
bufferproblematiek en de wijze waarop daarmee moet worden omgegaan.
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